

WEDNESDAY, OCTOBER 16, 1974

(2)

The Standing Committee on Veterans Affairs met this day at 3:40 o'clock p.m., the Vice-Chairman, Mr. Victor Railton, presiding.

Members of the Committee present: Messrs. Allard, Andres (*Lincoln*), Hargrave, Mrs. Holt, Messrs. Knowles (*Winnipeg North Centre*), Loïselle (*Saint-Henri*), MacFarlane, Marshall, McKenzie, Parent, Railton, Robinson, Turner (*London East*) and Whittaker.

Appearing: The Honourable Daniel J. MacDonald, Minister of Veterans Affairs.

Witnesses: From the Department of Veterans Affairs: Mr. A. O. Solomon, Chairman, Canadian Pension Commission; Dr. A. F. Jones, Director General Treatment Services; Mr. A. D. McCracken, Director General Veterans' Land Act; Mr. J. E. Walsh, Departmental Financial Management Adviser; Mr. D. M. Thompson, Chairman, War Veterans Allowance Board.

The Committee proceeded to consider its Order of Reference dated Thursday, October 3, 1974, relating to Main Estimates for the fiscal year 1974-75, which is as follows:

Ordered.—That Votes 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50 and 55 relating to the Department of Veterans Affairs, for the fiscal year ending March 31, 1975, be referred to the Standing Committee on Veterans Affairs.

The Chairman called Vote 1 under Department of Veterans Affairs relating to Administration Program, Program expenditures.

The Minister read a statement and, assisted by the witnesses, answered questions.

And questioning continuing;

At 5:16 o'clock p.m. the Committee adjourned to the call of the Chair.

LE MERCREDI 16 OCTOBRE 1974

(2)

Le Comité permanent des affaires des anciens combattants se réunit aujourd'hui à 15 h 40, sous la présidence de M. Victor Railton, (vice-président).

Membres du Comité présents: MM. Allard, Andres (*Lincoln*), Hargrave, M^{me} Holt, MM. Knowles (*Winnipeg-Nord-Centre*), Loïselle (*Saint-Henri*), MacFarlane, Marshall, McKenzie, Parent, Railton, Robinson, Turner (*London-Est*) et Whittaker.

Comparait: L'honorable Daniel J. MacDonald, ministre des Affaires des anciens combattants.

Témoins: Du ministère des Affaires des anciens combattants: M. A. O. Solomon, président de la Commission canadienne des pensions; D^r A. F. Jones, directeur général des Services des traitements; M. A. D. McCracken, directeur général de l'Office de l'établissement agricole des anciens combattants; M. J. E. Walsh, conseiller de la gestion financière du ministère; M. D. M. Thompson, président de la Commission des allocations aux anciens combattants.

Le Comité entreprend l'étude de son ordre de renvoi du jeudi 3 octobre 1974, portant sur le budget principal des dépenses pour l'année financière 1974-1975, qui se lit comme suit:

Il est ordonné.—Que les crédits 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50 et 55, ayant trait au ministère des Affaires des anciens combattants pour l'année financière se terminant le 31 mars 1975, soient renvoyés au Comité permanent des affaires des anciens combattants.

Le président met en délibération le crédit 1 du ministère des Affaires des anciens combattants concernant le Programme d'administration, dépenses du programme.

Le ministre lit une déclaration et, aidé des témoins, répond aux questions.

La période des questions se poursuit.

A 17 h 16, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Comité

A. B. Mackenzie

Clerk of the Committee